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TEPAV Direktörü Güven SAK’ın konuşma metni 

Türkiye’nin etrafındaki bölgeye hep siyasi gözlüklerle bakılırdı. Biz uzun bir süredir, ekonomik bir 
perspektif ortaya koymaya çalışıyoruz. 

 

Bölgede hızlı bir ekonomik dönüşüm yaşanıyor. Her gün daha fazla sayıda Türk işadamı, bölgeye 
operasyonlarını genişletiyor; eskiden birbirinden alakasız, bağımsız olan piyasalar, yavaş da olsa, 
sorunlu da olsa birbirleriyle entegre olmaya başlıyorlar.  

 

İşte TEPAV’da biz bu süreci, bölgesel entegrasyon sürecini izlemeye, kataloglamaya ve elimizden 
geldiğinde projelerle desteklemeye çalışıyoruz. Bölgesel entegrasyon, bizi ilgilendiren, üç disiplinler 
arası çalışma konusundan birisi. Diğerleri rekabet gücü ve Türkiye’nin Avrupa Birliği süreci. Ekonomi, 
yönetişim ve dış politika disiplinlerinin bize verdiği analitik araçları kullanarak, bu konularda 
faaliyetlerimizi odaklıyoruz.  

Avrupa Birliğindeki ülkeler nasıl birbirlerini ekonomik olarak entegre olmuşlarsa, Türkiye’nin 
bölgesindeki ülkelerin de birbiriyle benzer bir interaksiyonu yaşamalarını hayal ediyoruz. Bölgemizde 
barış ve istikrarın yolunun da buradan, tabi öncelikle ekonomik ilişkilerin de canlanmasına koşut 
olarak özel sektörün de gelişiminden geçtiğine inanıyoruz. Bu yönde çalışmaya çalışıyoruz. 

  

Kafamızda böyle bir vizyonla, işe Filistin’den başlayalım dedik. İsrail-Türk ve Filistin işadamlarını bir 
araya getirdiğimiz bir platform kurduk ve Ankara Forumu ismini verdik. Zamanla bu kurumsal bir 
diyalog mekanizmasını dönüştü. Çok sorunlar karşımıza çıktı, hala da çıkmaya devam ediyor ama 
yolumuza devam ediyoruz.  



 

Çünkü arkasında güçlü bir ekonomik gerekçe var.  Türk şirketleri bölgede yeni fırsatlar arıyorlar. 
Rekabet arttıkça, hem yeni pazarlara açılmak hem de üretim maliyetlerini düşürmeye çalışıyorlar. 
Değer zincirlerini yerelden bölgeselleştirmeye çabalıyorlar. Ancak bu suyun akabileceği mecra 
bölgede çok yok. Biz Filistin’de bir sanayi bölgesi kurarak, böyle bir mecra yapalım dedik, sonra su 
kendiliğinden akar diye düşündük. Bu süreçte, Filistin’de en büyük sorunların başında gelen istihdam 
sorununun da çözümüne katkıda buluruz diye düşündük.  

Sadece sanayi faaliyetlerini değil, hizmetler sektörünü de işin içine katalım dedik. Sanayi mallarını, 
İsrail üzerinden dünya pazarlarıyla buluşturmak, bugünkü ortamda kolay olmuyor. Ancak hizmetler 
sektöründe, özellikle bilgi ve iletişim teknolojileri alanında hızla mesafe kat edeceğimize inanıyoruz.  

 

Daha sonra Ankara Forumu’nun başarısının ardından, İstanbul Forumunu hayata geçirmeye karar 
verdik, bu sefer de Afganistan-Pakistan ve Türkiye’den işadamlarını düzenli olarak bir araya getirmeyi 
ve somut projeleri ele almaya karar verdik.  

Bu bölgede karşımızdaki sorunların niteliği daha farklı. Sınır ötesi bölgesel kalkınma projelerine ilk 
etapta ağırlık vermemiz gerektiğini gördük.  

Kırsal kalkınma, mikro-kredi ve  kamuda kapasite inşası alanlarına odaklanmaya karar verdik.  

 

Tüm bu girişimlerimizin ölçeğini genişletmek (scale up) ve kurumsal hale getirmek için de IPSED’i 
(Institute for Private Sector and Economic Development – Özel Sektör ve Ekonomik Kalkınma 
Enstitüsü) kurduk.  1 Nisan 2009’da bu binada açılışını yaptık. Bugün IPSED’in kamuda kapasite 
iyileştirmesine yönelik ele aldığı faaliyetlerden birini yapıyoruz ve büyük memnuniyet duyuyoruz.   

 

Bu faaliyetin Rekabet Kurumu eğitimi olması ise çok anlamlı bizim için. Türkiye Rekabet Kurumu 
Türkiye’de kısa bir süre içinde önemli bir başarıya imza atmış bir kurum. Batının serbest piyasa 
anlayışını, Doğu’da hayata geçirmek kolay bir iş değil. Kültürün içinde rekabet olgusu yeterince yer 
bulmadığı zaman, ekonomide de ekonomik kurumlarda da önemli sorunlar oluyor. TC Rekabet 
Kurumu bunu inşa etmiş olduğu üstün uzmanlık düzeyiyle ve bağımsız duruşuyla aşmaya çalışıyor. 
Küresel kriz ortamında, rekabet politikasının önemi daha da artıyor. Pakistanlı kardeşlerimizin bu 
bağlamda işi daha da zor. Bu eğitim programının, bu zorlukların aşılmasına katkı sağlayacağını umut 
ediyorum.  

 


